
Kommunekonferansen 2021

Valg av nytt dekke til kunsgressbanen



Hva er viktig for å kunne foreta det riktige kunstgressvalget 
for ditt anlegg og legge til rette for å bli prioritert ?
Fylkeskommunen ønsker å prioritere anlegg som i størst mulig grad imøtekommer vilkår og politiske 
prioriteringer - anlegg som dokumenterer at det tas best mulig miljøriktige valg ut fra brukernes 
behov! 

• Behovet – foreta gode og realistiske behovsvurderinger
• Definer bruken/brukere godt - Hvem er hovedbrukere og hva er behovet for de ulike 

brukergruppene
• Nivå –topp/bredde – barneidrett/voksenidrett. Ulike behov!
• Medvirkning – ta med brukerne og driftspersonell i planleggingen og prosesser

Test ut de ulike systemene/alternativene med forankring og medvirkning av aktive utøvere

• Driftskostnader – vurder driftskostnadene på de ulike systemene. Erfaring fra KG2021 og NFF

• Levetidskostnader (LCC) – kostnader fra innkjøp til avhending
• Utfordre produsenter/leverandører på å dokumentere sirkulære løsninger for sine produkter

– resirkulering – gjenbruk – ombruk – sluttprodukt/avhending
• Bruk objektive rådgivere til planlegging og innkjøpsveiledning – innkjøpsveileder under arbeid
• Banene skal være funksjonelle i minst 10 år! Første mulighet for å søke SM til rehabilitering

• Ingen systemer er ennå ekskludert fra å bli tildelt spillemidler i Trøndelag fylkeskommune, 
forutsatt gode behovsutredninger og prosesser under planlegging. (Merk evt kommunale forbud)

Belastning på miljøet – et ansvar for alle!



4 innlegg a`10min av:

• Viken fylkeskommune – Stein Cato Røsnes 
-Bærekraft – Virkemidler – Kunstgress

• Flatås IL - John Tore Dreier. Erfaringer fra pilotbane KG2021

• Egge IL – Asgeir Feragen. Erfaringer fra pilotbane KG2021

• NFF Trøndelag – Bjørn Langørgen. Planstrategi

• Spørsmål



Pilotbane - EGGE IL
Infyllsfri kunstgressbane, type Tisca Revolution – kostnad ca 6 mill inkl. PAD

KUNSTGRESSBANEN – OPPDATERING TIL UTØVERNE:

• Arbeidet med kunstgressbanen har gått veldig bra, og banen er klar til bruk 

• Egenskapene i det nye dekket skiller seg mye fra det gamle dekket. 

• Det er mye mykere enn dere er vant til, og vi unngår forhåpentligvis belastningsskader i tiden fremover. 

• Dekket er også vesentlig glattere enn før fordi det utelukkende består av gress/plast (helt uten sand, gummigranulat eller 

annet ifyll). 

• Spillerne anbefales å ha "gressko" da kunstgressko kan gi dårlig feste, spesielt i regn. 

• Dekket ble i tillegg satt inn med olje for å tåle transporten bedre, og det bidrar til at banen er glattere nå enn den vil være når 

oljelaget er slitt bort. 

• Junior og seniorspillere vil kanskje prøve skruknotter (brukes normalt bare på våte gressbaner) i regnvær, men jeg håper ikke

det blir nødvendig. 

• Det vil imidlertid gå noen måneder før oljelaget er slitt bort, og jeg tror det vil være en del utfordringer med grep/feste i de

nærmeste månedene. 

• Dere bør varsle motstanderlag om at de må sørge for å ha sko med knotter som gir godt nok grep, spesielt om det ligger an til

regn. 

• Ytterligere vil dere oppleve at ballen "vandrer" fra side til side når den slås i lengderetning den første tiden. Dette fordi

gresset fortsatt er "flatt" etter at det har vært rullet sammen. 

• Leverandøren skal børste banen i løpet av fredag, og vi unngår forhåpentligvis for store problemer med rulleegenskapene 

etter det.

• G14 og G16 gjennomfører første trening på kunstgresset



Etter litt tids bruk:

• Tilbakemeldingen på banen er fortsatt gode, men den er glattere enn granulatbaner (når det er 

vått) og det visste vi jo. 

• De må ha fotballsko med gode knotter («gressko»). Dessverre varsles ikke alltid motstanderlaget i 

forkant om det, hvis det er meldt regn.

• Barn og ungdom, svært positive tilbakemeldinger

• Junior herrer – gode tilbakemeldinger, men glatt når det er vått. Bedre med riktige sko

• Kvinner junior og senior positive tilbakemeldinger

• Drift og vedlikehold – så langt positivt. Vesentlig enklere å drifte



EGGE il – senior (Klimalaget)

• Det er en fin bane dere har fått dere, men den er fryktelig glatt, det kan Malviks keeper fortelle Steinkjer-Avisas 

journalist som står bak målet. Han sikter til den nye kunstgressbanen til seks millioner kroner som ble rullet ut 

på stadion tidligere i sommer. Den nye banen har blitt oppfattet som glatt, spesielt i regnvær. Men det var trolig 

forventet i den første tiden. (Kamp Egge-Malvik senior)

Andre uttalelser fra spillerne:

• Sørkilflå kan ikke få skrytt nok av det nye banedekket.

• Den nye banen er fantastisk. Jeg synes den er helt konge. Vi fikk fortalt at banen ville oppleves glatt i starten, 

men nå begynner det å bli bra.

• Som 32-åring mener Revdal banen er skadeforebyggende.

• På grunn av alderen min, så merker jeg godt på kroppen dersom jeg spiller på dårlig kunstgress. I høst har jeg 

ikke hatt vondt i et kne. Det er et eller annet ved underlaget som er betraktelig bedre enn mange andre 

kunstgressbaner.

• I tillegg er vi veldig opptatt av at det er klimavennlig også. Vi er jo klimalaget. Det må du få med i avisa, avslutter 

Sørkilflå. (Sørkilflå og Revdal har erfaring fra hhv. Rosenborg og Vålerenga)

• Steinkjer senior har trent på banen og var ikke så fornøyd. Det var glatt og de hadde ikke sko som var tilpasset 

dekket. Av den grunn måtte de avbryte treningen.



Vedlagt er rapport og sertifikat for felttest utført på Egge Stadion i Steinkjer.
Banen tilfredsstiller krav.


